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Telèfons d'interès <<

Farmàcia Altirriba Gutiérrez
Av. Eduard Ferrés, 136 / 93 750 69 53

Farmàcia Altirriba Pertegaz
C. Santa Maria 93 / 93 759 59 58

Farmàcia de Mar
Ronda Vilassar, 2 (edif. Vicor) / 93 750 05 69

Farmàcia M. Roca
Av. Montevideo, 154 / 93 759 39 93 

Farmàcia M. Mollfulleda
C. Manuel Roca, 96 / 93 750 20 65

Farmàcia Mirats
C/ Sant Jaume 27 / 93 759 44 70 

Farmàcia Puche. Jové
Plaça del Mercat, 11 / 93 759 15 85 

Farmàcia Roca 1904
C. Montserrat, 1 / 93 759 09 39

Farmàcia Vilassar (antiga farmàcia Almera)
C. Sant Josep, 85 / 93 759 09 41

>> Estació meteorològica 
de Vilassar de Mar 

Temperatura mitjana: 14.0 ºC
Temperatura màxima absoluta: 22.2 ºC el dia 03
Temperatura mínima absoluta: 7.6 ºC el dia 17
Precipitació total: 57.8 l/m2
Precip. màx. en 24 h.: 34.6 l/m2 el dia 11
Velocitat mitjana del vent: 8.8 km/h
Direcció dominant del vent: ONO
Ratxa màxima de vent: 41.8 km/h el dia 08

Període ABRIL 2021 

AJUNTAMENT

Informació  
93 754 24 00 
Fax 93 759 49 50

Arxiu Municipal  
93 750 29 57

Biblioteca Municipal  
Ernest Lluch  
93 750 68 34

Biblioteca Infantil  
Tucutuc  
93 750 65 47

Consultes  
Medi Ambient  
(de 9 a 14 h)  
93 754 24 00

Cultura (Can Bisa)  
93 754 24 00

Ensenyament  
(Can Bisa)  
93 754 24 00

Nau Serveis 
Municipals  
93 754 24 00

OMIC (Oficina Muni-
cipal d’Informació al 
Consumidor  
93 754 05 00

Pla de  
Desenvolupament  
Comunitari  
93 759 38 98

Promoció Econòmica  
93 754 24 00

Salut Pública  
(Can Bisa)  
93 754 24 00

Servei de Joventut,  
Can Jorba  
93 754 24 00

Serveis Socials  
93 754 05 00

CENTRES  
D’ENSENYAMENT

Escola Bressol  
Municipal  
Eduard Ferrés  
93 759 36 62

Escola Bressol  
Municipal  
Av. Montevideo  
93 198 00 39

Escola Bressol Bambi  
93 759 51 74

Escola Bressol Patufet  
93 750 05 94

Escola Bressol  
El Peixet 
620 56 63 28

Escola Bressol  
El Petit somni  
93 759 16 92

Escola del Mar  
93 759 08 90

Escola Pérez Sala  
93 759 12 57

Escola Vaixell Burriac  
93 759 01 85

Escola Els Alocs  
93 754 20 15

Escola Franciscanes

93 759 16 87

INS Pere Ribot  
93 750 07 08

INS Vilatzara  
93 750 63 66

Escola d’Adults  
Municipal  
93 759 36 94

ESPORTS

Camp Municipal  
Xevi Ramon  
93 750 21 88

Pavelló Municipal  
Paco Martín  
93 750 08 84

Piscina Municipal  
93 750 69 87

MITJANS DE 
COMUNICACIÓ

La Clau  
93 750 03 12

Vilassar Ràdio  
93 759 37 47

Vilassar TV  
93 759 16 73

MUSEUS

Col·lecció local  
de la Marina  
93 750 21 21

Gliptoteca  
Enric Monjo  
93 759 36 39

Museu  
de la Mina Vella  
93 759 72 70

TRANSPORTS

Renfe  
902 320 320

Ràdio taxi  
Vilassar (parada)  
93 759 23 84

URGÈNCIES

Ambulàncies  
061

Bombers  
112

Policia Local  
93 754 10 20

Mossos d’Esquadra  
112

SERVEIS MÈDICS

CAP (Atenció 
Primària):

Programes de visites  
902 111 444

Urgències CAP  
93 754 06 42

Creu Roja  
93 759 22 22

ALTRES

Aigües de Vilassar  
93 759 28 89

Centre Cívic  
del Passeig  
93 759 02 38

Centre Cívic  
Lluís Jover  
93 750 28 43

Correus  
93 759 58 09

Església Evangèlica  
93 759 87 36

Fundació Lluch  
93 759 00 84

Jutjat de Pau  
93 754 27 93

Organisme  
de Gestió Tributària  
93 472 91 06

Parròquia Sant Joan  
616 52 01 86

Vilassar Comerç  
671 865 543

JUNY

1 M. Roca 11 Roca 1904 
2 Farmàcia de Mar 12 Puche Jové 
3 Altirriba Pertegaz 13 Puche Jové 
4 Mirats 14 Farmàcia de Mar
5 Roca 1904 15 Altirriba Pertegaz
6 Roca 1904 16 Mirats
7 M. Roca 17 Roca 1904
8 Farmàcia de Mar 18 Puche Jové
9 Altirriba Pertegaz 19 Vilassar 

10 Mirats 20 Vilassar

farmàcies de guàrdia <<

MAIG

20 M. Roca 26 M. Roca
21 Farmàcia de Mar 27 Farmàcia de Mar
22 Altirriba Gutiérrez 28 Altirriba Pertegaz 
23 Altirriba Gutiérrez 29 Mirats 
24 Roca 1904 30 Mirats
25 Mollfulleda 31 Mollfulleda
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RETORN A LA NORMALITAT
Abril de 2021 ha estat el mes de l’esperan-
ça. El mes del retorn a una certa normalitat 
que trobàvem a faltar. Per ventura o per 
atzar, a l’epicentre d’aquesta normalitat, 
hi situem el món de les lletres, dels llibres, 
dels lectors, dels poetes, dels escriptors, dels 
llibreters. El Sant Jordi a Vilassar de Mar 
es va viure amb el desig que el retorn a 
les places i als carrers no fossin un episodi 
aïllat, sinó un exercici de quotidianitat. La 
necessitàvem, ni que fos per saber que amb 
tenacitat, disciplina i rigor estem vencent en 
la batalla del coronavirus, talment Sant Jordi 
va fer amb el drac. 
Aquella setmana, la Biblioteca Municipal 
Ernest Lluch va tornar a ser un dels epicen-
tres culturals de la nostra vila. S’hi va pre-
sentar Dones poetes de la Maresme d’Emilia 
Illamola i la vilassarenca Queralt Morros. 
Altres poetes de Vilassar de Mar com Marta 
Rovira, Carme Rovira i Lali Ribera van llegir 
poemes en un pati que va emergir com un 
espai màgic, d’una bellesa especialment 
literària. 
En aquest mateix espai, dos dies més tard, 
es van lliurar els premis de la Mostra Literà-
ria Mn. Pere Ribot. Va contribuir a dinamit-
zar l’espectacle Joan Valls, persona del món 
del teatre i de les lletres. Vam comptar amb 
el toc musical de Jaume Linares. I va clau-
surar l’acte un referent cultural vilassarenc, 
la mestra Carla Pi, que ens va delectar amb 
un elogi de la lectura, de l’escriptura, de les 
lletres i de la cultura servint-se del text L’infi-
nit dins d’un jonc d’Irene Vallejo.
Torna, doncs, l’esperança d’una certa nor-
malitat. Entre totes i tots ho estem fent possi-
ble. No baixem la guàrdia. No ens relaxem. 
Lluitem fins al final. La victòria és a prop. 

Damià del Clot i Trias

Alcalde de Vilassar de Mar

Carta de l'alcalde <<

Equip editor << 
VdM' informa és una publicació 
de la Regidoria de Comunicació 
de l’Ajuntament de Vilassar de Mar. 
Pl. de l’Ajuntament, 6 · www.vilassardemar.cat 
Tel. 93 754 24 00 · Fax: 93 759 49 50 
Tiratge: 12.000 exemplars 
Redacció i Fotografies: Cristina Lancho, Noelia 
Román, Robert Maza, Jaume Cabot i Joan Escofet.
Disseny, maquetació i producció:  
Difusions Maresme
Dipòsit legal: B-52.829-1981

El butlletí municipal es reparteix casa per casa.
Si algú no el rep pot trobar-lo als equipaments 
municipals o bé trucar al telèfon: 93 759 38 38
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Habitatge <<

El passat 7 de maig va començar a fun-
cionar a Vilassar de Mar l’Oficina d’Ha-
bitatge, un servei destinat a facilitar a la 
ciutadania totes les gestions i els serveis 
relatius a l’habitatge. La regidora d’Ha-
bitatge de l’Ajuntament de Vilassar Mar, 
Núria Arasa, i el conseller delegat de 
Serveis a les Persones del Consell Comar-
cal del Maresme (CCM), Marc Bosch, 
expliquen en aquesta entrevista els avan-
tatges de tenir al poble aquest servei, 
que neix d’un conveni entre les dues insti-
tucions, així com la necessitat d’habitatge 
públic que té tota la comarca. 

Què suposa per a Vilassar de Mar tenir 
l’Oficina d’Habitatge al mateix municipi? 
Núria Arasa: Sens dubte, millorar l’accés 
de les persones al servei i també la coor-
dinació entre els diversos tècnics, que a 
partir d’ara serà més àgil. L’inici del ser-
vei, a més, coincideix amb la campanya 
d’ajuts a l’habitatge i, per tant, aquest 
any, l’atenció serà més directa i propera 
a la ciutadania.  
Marc Bosch: Efectivament, hem començat 
en un moment de pic de feina, perquè 
fins al 4 de juny es poden sol·licitar els 
ajuts per al pagament del lloguer que 
dona l’Agència de l’Habitatge. Amb l’ofi-
cina local, ens acostem al ciutadà i això 
sempre millora el servei. Alhora, seguim 
avançant perquè, cada vegada més, les 
gestions es puguin fer de manera electrò-
nica des de casa. 

Quins serveis pot trobar la ciutadania a 
la nova oficina? 
Marc Bosch: Hi poden resoldre qualsevol 
dubte sobre habitatge, contractes de llo-
guer, situacions de vulnerabilitat i recur-
sos als quals poden accedir. També s’ofe-

reix informació sobre els ajuts que tenen 
a veure amb habitatge i es tramiten. Així 
mateix, es gestionen cèdules d’habitabi-
litat i certificats d’eficiència energètica, 
que són documents imprescindibles per a 
qualsevol tràmit amb l’habitatge. 
Núria Arasa: L’Oficina d’Habitatge 
també ens  dona suport als ajuntaments, 
col·labora amb l’àrea bàsica de Serveis 
Socials i esperem que, amb el temps, 
contribueixi a una funció molt important: 
captar habitatges buits al municipi.  

Amb la intenció que puguin formar part 
de la Borsa de Lloguer del CCM?
Núria Arasa: Així és. Al municipi, tenim 
molta necessitat d’habitatge a preus asse-
quibles, com evidencia el fet que Vilassar 
de Mar és un dels 61 municipis de tot 
Catalunya on, des de la seva aprovació, 
s’aplica la llei de contenció de preus de 
lloguer. 

En què consisteix aquesta llei? 
Marc Bosch: Va ser una iniciativa ciuta-
dana i d’entitats a favor del dret a l’ha-
bitatge, com el Sindicat de Llogateres, 
que van treballar amb el Departament 
de Justícia. L’objectiu és la contenció dels 

ENTREVISTA A NÚRIA ARASA I MARC BOSCH/

Núria Arasa i Marc Bosc a l’Oficina Local d’Habitatge
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Habitatge <<

preus a les zones on el mercat estava 
molt tensionat. El Parlament de Catalunya 
va aprovar la llei al setembre de 2020 
amb aplicació immediata en 61 munici-
pis de tot Catalunya i Vilassar de Mar és 
un d’ells, perquè és un municipi tens dins 
d’una comarca tensa tota ella pel que fa 
a l’habitatge. La bona notícia és que ja 
s’han començat a notar els efectes posi-
tius d’aquesta aplicació.  

Per què  hi ha aquesta tensió al Maresme?
Marc Bosch: Perquè el parc d’habitatge 
públic al Maresme és molt insuficient i, 
amb la pandèmia, més. Necessitem més 
habitatge públic, contenir els preus i aju-
dar les famílies que no poden accedir al 
mercat lliure. Una de les eines que tenim 
per això, ara, és la Borsa de Lloguer, 
que funciona des de fa molts anys i, 
malauradament, també és insuficient. Te-
nim milers de sol·licitants d’un habitatge i 
no prou habitatges per a tothom. 

Quins avantatges tenen els propietaris 
que posen el seu habitatge a la Borsa del 
CCM?
Marc Bosch: Diversos. El seu pis estarà 
ocupat legalment i sense el risc que l’ocu-
pin il·legalment; tindran una garantia 
de solvència del llogater, ja que es fa 
una selecció segons criteris d’ingressos; 
tindran també l’assegurança de la llar 
gratuïta, així com assessorament jurídic, 
tramitació i seguiment del contracte gra-
tuït. A més, també hi ha avantatges que 
dona el municipi. 
Núria Arasa: A Vilassar de Mar, fem una 
bonificació del 95% de l’IBI a les perso-
nes que tinguin un habitatge al poble i 
l’incorporin a la Borsa de Lloguer. Cal 
recordar també que l’ordenança munici-
pal preveu un 50% de recàrrec per als 
habitatges buits. 

Hi ha ja habitatges de Vilassar de Mar 
incorporats a la Borsa de Lloguer?  
Marc Bosch: Des que la informació so-
bre la Borsa de Lloguer del CCM es va 
publicar al butlletí VdM i als mitjans de 
l’Ajuntament, hem rebut moltes consultes. 
Algunes persones ja han posat el seu 
habitatge a la Borsa; amb d’altres estem 
en tràmits o donant informació; i el que 
esperem és que, d’aquí a  uns mesos, el 
nombre d’habitatges en lloguer de Vilas-
sar de Mar a la Borsa s’hagi incrementat 
considerablement. 
Núria Arasa: Des de l’Ajuntament, volem 
fer també una crida a totes les perso-
nes que tenen un habitatge turístic, ara 
desocupat, o un habitatge buit, perquè 
el posin a la Borsa de Lloguer. És una 
alternativa amb la qual guanya tothom. 
No oblidem que a Vilassar de Mar tenim 
registrats 214 pisos turístics. 

Per què, havent-hi tants habitatges buits, a 
la Borsa de Lloguer li costa tant captar-ne? 
Marc Bosch: Hi ha persones que han tingut 
males experiències quan han llogat el seu 
pis i són reticents a fer-ho, però han de 
confiar en el paper de les administracions. 
El CCM i l’Ajuntament fan d’intermediaris 
davant de qualsevol problema i els donen 
suport legal. Una altra qüestió que a vega-
des els frena és el preu, però han de tenir 
clar que això no és un lloguer social i que, 
per tant, el preu està només una mica per 
sota del de mercat i es fixa amb l’acord 
del propietari, de l’administració i del llo-
gater. No oblidem que, en els últims cinc 
anys, els preus del lloguer a la comarca 
han pujat entre un 30 i un 40% i que, a 
vegades, és millor menjar poc i pair bé, és 
a dir, potser al propietari li interessa més 
tenir una renda assegurada més temps 
que no arribar a un moment en què el 
llogater li digui que no pot pagar més.
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Habitatge <<

Vilassar de Mar va inaugurar el passat 7 
de maig l’Oficina Local d’Habitatge, un 
servei fruit del conveni signat entre l’Ajun-
tament i el Consell Comarcal del Mares-
me (CCM) amb l’objectiu de facilitar a la 
ciutadania les gestions i serveis relatius a 
l’habitatge. 
Gràcies a aquest conveni, vigent fins 
al desembre del 2024, les tasques de 
gestió, assessorament i suport en aquesta 
matèria són ja més properes als habitants 
de Vilassar de Mar.  
L’Oficina Local d’Habitatge dona infor-
mació i assessorament en matèria d’ajuts 
a l’accés a l’habitatge, de rehabilitació 
d’habitatges, d’ajuts per al pagament 
del lloguer i impagaments de lloguer i 
hipoteca i pèrdua de l’habitatge. També 
ofereix suport en la tramitació d’ajuts i 
altres serveis indirectes en matèria d’ha-
bitatge, com la tramitació de les cèdules 
d’habitabilitat d’habitatges de segona 
ocupació, i realitza serveis de gestió de 
les sol·licituds de tests dels edificis (TEDI), 

EN MARXA L’OFICINA LOCAL D’HABITATGE, UN NOU SERVEI QUE APROPA 
LES GESTIONS D’HABITATGE A LA CIUTADANIA DE VILASSAR DE MAR

/

d’Informes Interns d’Idoneïtat (III) i d'Ajuts 
a la Rehabilitació dels parc d’habitatges 
construïts. 
Així mateix, l’Oficina Local d’Habitatge 
es coordinarà amb els Serveis Socials 
municipals per casos en risc d’exclusió 
social residencial i realitzarà tasques de 
captació d’habitatges buits del municipi 
per a integrar-los dins de la Borsa de 
Lloguer del CCM.
L’Oficina Local d’Habitatge de Vilassar 
de Mar es troba ubicada a Serveis 
Socials, a l’equipament de l’Escola 
Nàutica (c. Santa Eulàlia, 40), i atén els 
divendres de 9 a 14 h. Amb motiu de 
les restriccions per la covid-19, l’atenció 
presencial es farà només en casos excep-
cionals i amb cita prèvia al telèfon 93 
754 24 00 (opció 7). També es pot de-
manar cita prèvia al correu habitatge@
ccmaresme.cat.
La cartera de serveis que es poden realit-
zar a l’Oficina Local d’Habitatge es pot 
consultar a través del web: https://www.
ccmaresme.cat/habitatge.

 La nova Oficina Local d’Habitatge el seu primer dia de funcionament
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Salut <<

La Regidoria de Promoció de la Salut 
de l’Ajuntament de Vilassar de Mar ha 
posat en marxa un servei gratuït per do-
nar suport emocional i atenció psicolò-
gica a les persones que viuen i afronten 
la pandèmia amb angoixa, irritabilitat, 
por, confusió, soledat, ansietat, tristesa 
o estats depressius. 
Qualsevol persona de Vilassar de Mar 
que necessiti suport emocional o psi-
cològic derivat dels efectes de la co-

L’AJUNTAMENT POSA EN MARXA UN NOU SERVEI DE SUPORT  
PER LA COVID-19

/

vid-19, pot posar-s’hi en contacte a tra-
vés del telèfon 696 255 568 o el correu 
electrònic promociosalut@vilassardemar.
cat, on l’atendrà una especialista en el 
tema.
El servei funciona de dilluns a diumen-
ge. En cas de no rebre resposta immedi-
ata, es pot deixar un missatge i la per-
sona encarregada del servei es posarà 
en contacte amb qui el demani.
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Ensenyament <<

A punt de tancar-se la preinscripció 
per al curs vinent a La Bressoleta, 
l’escola bressol municipal, i després 
que a Vilassar de Mar sorgissin un 
parell d’iniciatives populars per “evitar 
el tancament de La Bressoleta de 
Montevideo”, el regidor d’Ensenyament, 
Jordi Tapias, explica la situació d’aquest 
servei i descarta el tancament d’aquest 
equipament essencial per al poble i per 
al barri del Barato. 

El Govern té la intenció de tancar La Bres-
soleta de Montevideo, tal i com s’afirma 
en aquestes iniciatives? 
Això és fals. El Govern no ha manifestat 
en cap moment la intenció de tancar La 
Bressoleta de Montevideo i no considera  
aquesta possibilitat. El que sí es planteja 
és  que l’edifici de Montevideo pugui 
allotjar algun altre servei, sempre garan-
tint l’espai destinat a l’escola bressol. 

Per què es posa sobre la taula la possibi-
litat d’aquest servei complementari? 
Perquè en els darrers anys l’ocupació de 
Montevideo ha anat a la baixa, les previ-
sions de natalitat per als propers anys no 
són optimistes i hem de plantejar-nos com 
invertim els recursos públics que tenim. 

Com s’ha traduït aquesta baixada de 
l’ocupació? 
En el fet que l’ocupació mitjana a Mon-
tevideo ha estat del 71% en els últims 
cinc anys. Els motius són diversos i hi 
influeixen, a banda de la baixa natalitat, 
algunes millores socials que han permès 
que algunes famílies puguin ocupar-se 
més dels seus fills. 

Què suposa per a l’Ajuntament aquesta 
reducció de l’ocupació? 
Ens obliga a plantejar-nos què fer al 
respecte perquè, econòmicament, la di-
ferència és important: amb Montevideo 
amb ocupació plena, només la despesa 
corrent per cada alumne és de 376,33 
euros, mentre que amb l’ocupació actual 
és de 865,56 euros. L’educació pública 
és un projecte prioritari, però també ens 
hem de plantejar com maximitzar els 
recursos públics per cobrir les necessitats 
de tota la ciutadania. 

Qui ha assumit aquest augment de costos? 
Principalment, l’Ajuntament. No volem 
que recaigui sobre les famílies. Per això, 
cada any, hem incrementat els recursos 
que hi dediquem i, en els últims 12, hem 
quasi doblat la nostra aportació al Pa-
tronat: dels 265.000 euros del 2008 als 
498.800 de 2020. Però hem de poder 
establir uns límits en funció de la situació. 

Quines són les causes d’aquest descens 
de l’ocupació? 
Són diverses i una d’important és la bai-
xada continuada de la natalitat: hem pas-
sat de 245 naixements a Vilassar de Mar 
l’any 2008 a 104 l’any passat, el que 

ENTREVISTA A JORDI TAPIAS, REGIDOR D’ENSENYAMENT /
“EL GOVERN MAI NO HA DIT QUE LA BRESSOLETA DE MONTEVIDEO TANCARà”
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Ensenyament <<

suposa una reducció de més del 50%. 
Com a Govern, hem començat a treballar 
en polítiques que puguin contribuir a aug-
mentar la natalitat a mitjà i llarg termini, 
però, mentrestant, hem d’adaptar-nos a la 
realitat que tenim. 

La irrupció de la covid-19 ha condicionat 
les xifres d’ocupació d’aquest curs? 
Sens dubte, la covid-19 ha tingut a veure 
en les xifres d’ocupació d’enguany, que 
són d’un 70% a Eduard Ferrés i d’un 
43% a Montevideo. Tot i que els proto-
cols sanitaris establerts a nivell municipal 
han funcionat molt bé, podem entendre 
que hi hagués dubtes i pors, i que algu-
nes famílies optessin per no escolaritzar 
els  seus infants. 

Han establert un percentatge mínim 
d’ocupació per oferir nous grups a Mon-
tevideo? 
Ho estem estudiant, considerant que 
l’edifici de Montevideo sempre tingui un 
espai d’escola bressol. Però la realitat 
actual és que hem passat de tenir-hi 124 
alumnes als cursos 2012-13 i 2013-14 
als 50 d’enguany. Per això, plantegem la 
possibilitat d’ubicar-hi un servei comple-
mentari. 

Quin servei seria?
Tenim diversos projectes i cap decisió 
presa encara, però seria un servei d’inte-
rès general per al poble i per al barri i, si 
és possible, vinculat amb la infància. 

Seria compatible l’escola bressol amb 
aquest nou servei? 
Sí, perquè el que estem valorant és que 
l’edifici de Montevideo sempre tingui 50-
60 places d’escola bressol. L’altre servei 
aniria a l’espai que quedés lliure. 

I a la resta d’etapes educatives, existeixen 
també problemes d’ocupació?

Es comencen a veure i és probable que, 
si no enguany, en els propers anys per-
dem alguna línia de P3. Per això, hem 
de ser valents i tenir aquest debat. No 
podem estar amb aquest patir cada any. 
Hem de tenir una previsió clara a llarg 
termini. 

Solucionaria el problema baixar les ràtios 
per grup? 
A Primària, ja vam iniciar la campanya 
amb l’acord de passar de 25 a 23 a 
l’escola pública i, tot i així, ens trobem 
grups inferiors. A La Bressoleta, les ràtios 
són menors: aquest curs, a Montevideo, 
vam oferir vuit places per a lactants, 19 
per a infants d’1-2 anys i 14 per als de 
2-3 anys. La realitat és que vam tenir una 
única sol·licitud per a lactants, vuit per a 
1-2 anys i quatre per a 2-3 anys.

Succeeix el mateix a Eduard Ferrés? 
A Eduard Ferrés, excepte en el nivell de 
2-3 anys, la demanda ha estat superior a 
l’oferta que teníem. I el que hem constatat 
és que un 20% de sol·licitants  d’Eduard 
Ferrés que reben plaça a Montevideo, 
perquè Eduard Ferrés no els  pot acollir, 
hi han renunciat . Que un 20% renunciï 
a una plaça d’escola bressol pública sim-
plement pel fet que hagi estat atorgada 
en un altre edifici i prefereixi anar a la 
privada o a un altre municipi potser me-
reix un debat de tota la comunitat. 

Quin missatge adreçaria a les famílies que 
han manifestat la seva preocupació per La 
Bressoleta de Montevideo mitjançant un 
manifest i una petició a Change.org?
Que agraïm el debat i la preocupació 
que, com a Govern, compartim i que es-
tem tractant amb tota la comunitat educati-
va. Però també els demanaria que les ma-
nifestacions no desdibuixessin  la realitat i 
no es donin per fetes coses que no són. 
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Espais públics <<

El passat 29 d’abril, la brigada de 
l’Ajuntament va procedir a la neteja 
de les marquesines de les parades 
d’autobús que hi ha en el municipi per 
eliminar-ne papers, pintades i grafitis, 
actuacions d’incivisme que malmeten el 
mobiliari urbà. 
Així, es va fer neteja de grafitis dels 
vidres, dels sostres, dels seients i de les 
columnes de l’estructura, alhora que es 
van treure els papers que hi havia en-
ganxats. 
Cal recordar que qualsevol acció sobre 
els espais i béns públics que causi el seu 
deteriorament està sancionada, segons 
l’ordenança general de Policia i bon 
govern,  amb multes d’entre 70 i 130 
euros. En cas de reincidència, la sanció 
podrà anar dels 130 als 310 euros. 

LA BRIGADA NETEJA LES MARQUESINES DELS AUTOBUSOS  
DE PAPERS I GRAFITIS

/

Marquesina abans de la neteja

Marquesina després de la neteja
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Espais públics <<

Finalitzades les obres que es van iniciar 
al mes d’abril, els carrers Sant Vicenç 
i Santa Marta disposen ja de dos nous 
passos de vianants, que contribuiran 
a millorar l’accessibilitat i la seguretat 
viària de Vilassar de Mar.  
Fins ara, aquesta zona no comptava 
amb cap pas de vianants i la Regidoria 
d’Espais Públics va decidir incorpo-
rar-ne dos, un a cada carrer, en detec-
tar -i confirmar amb els veïns- que sovint 
era utilitzada per creuar. 
La nova senyalització facilitarà, a més, 
el pas dels vianants que visiten el mer-
cat dels diumenges al recinte del Mercat 
de la Flor, els accessos del qual només 
estaven pensats per a vehicles degut al 
seu caire majorista.

El sorgiment del mercat ambulant els 
diumenges al seu pàrquing ha multipli-
cat el nombre de vianants que acce-
deixen a aquesta zona i, per tant, la 
necessitat d’habilitar zones específiques 
de pas.

NOUS PASSOS DE VIANANTS ALS CARRERS SANT VICENÇ I SANTA MARTA/

Els nous passos de vianants dels carrers 
Sant Vicenç i Santa Marta

Mobilitat <<

El passat 11 de maig va entrar en vigor 
a Vilassar de Mar la limitació de velo-
citat a 30 km/h a les vies urbanes d’un 
únic sentit de circulació. Aprovada per 
la Dirección General de Tráfico (DGT) 
amb caràcter estatal, aquesta mesura té 
com a objectiu reduir la sinistralitat, així 
com el nombre de víctimes mortals als 
accidents de trànsit. 
Segons els estudis de la DGT, la proba-
bilitat de morir en cas d’atropellament a 
50 km/h és d’un 90%, mentre que si el 
vehicle circula a 30 km/h es redueix a 
un 10%.  
La nova normativa, que també perse-
gueix disminuir la contaminació atmos-

EN VIGOR LA LIMITACIÓ A 30 KM/H A LES VIES URBANES D’UN ÚNIC 
SENTIT DE VILASSAR DE MAR

/

fèrica i el soroll ambiental, estableix 
així mateix que el límit de velocitat als 
nuclis urbans serà de 20 km/h en les 
vies que disposin de plataforma única 
de calçada i vorera, i de 50 km/h en 
les de dos carrils per sentit.
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Comerç <<

L’Ajuntament de Vilassar de Mar 
ha fet dues convocatòries de 
subvencions, amb un import total de 
292.977,93 euros, per contribuir 
a reactivar l’activitat econòmica del 
teixit comercial de la vila i pal·liar els 
efectes econòmics causats per la crisi 
del coronavirus en aquest sector.
El juny de 2020, es va aprovar 
la primera convocatòria per a la 
concessió de subvencions per al 
manteniment i represa de les activitats 
comercials del municipi com a 
conseqüència de la situació generada 
per la covid-19 i al novembre es van 
atorgar les subvencions a un total 
de 99 empreses, per un import de 
162.977,93 euros. Els benefi ciaris 
van ser principalment petits comerços, 
negocis de l’àmbit de la restauració 
i d’altres serveis de proximitat, 
constituïts per professionals autònoms 
o petites societats amb menys de deu 
treballadors.
El desembre de 2020, es va aprovar 
la segona convocatòria d’ajuts, 

LES AJUDES MUNICIPALS COVID-19 AL TEIXIT EMPRESARIAL 
DISTRIBUEIXEN PROP DE 300.000 EUROS EN MÉS D’UN CENTENAR 
D’EMPRESES DEL MUNICIPI

/

especialment dirigits a les petites 
empreses i professionals afectats per 
les restriccions de la covid-19 durant el 
període comprès d’octubre a desembre 
de 2020, i on també podien acollir-se 
aquells negocis obligats a tancar durant 
el període de març a juny de 2020 que 
no haguessin sol·licitat la subvenció en 
la primera convocatòria. 
En aquesta segona convocatòria, que 
ha concedit un total de 130.000 euros, 
s’hi han presentat 109 sol·licituds, de 
les quals 86 han rebut subvenció. El 16 
d’abril es va notifi car a les persones 
interessades el resultat i ja s’està 
procedint al pagament dels ajuts. 
En la seva majoria, els benefi ciaris 
corresponen a empreses de restauració, 
serveis d’estètica i bellesa, centres 
educatius que realitzen activitats 
extraescolars i centres esportius, però 
també hi ha altres tipus d’activitats, 
especialment de comerç al detall. 
L’import màxim concedit a cada 
sol·licitant ha estat de 3.000 euros.

AJUTS COVID-19 
AL TEIXIT COMERCIAL

1a convocatòria 
99 empreses
Import total: 162.977,93 euros

»

2a convocatòria 
86 empreses
Import total: 130.000 euros

»
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Participació ciutadana <<

OBERT EL TERMINI PER PRESENTAR PROPOSTES ALS PRESSUPOSTOS 
PARTICIPATIUS 2021

/

Del 19 de maig al 9 de juliol està obert 
el termini perquè tots els vilassarencs i 
vilassarenques que ho vulguin puguin 
presentar les seves propostes als Pres-
supostos Participatius 2021, una nova 
convocatòria a través de la qual es 
decidirà en què invertir 150.000 € del 
pressupost municipal.
Aquest és el cinquè any que l’Ajunta-
ment impulsa els Pressupostos Participa-
tius per apropar la presa de decisions 

a la ciutadania. Entre les propostes, es 
poden presentar projectes d’inversions 
que no superin els 40.000 euros o bé 
serveis, programes o activitats que no 
superin els 10.000 euros. 
Enguany, es faran tres tallers, amb data 
per concretar, per ajudar i donar suport 
a l’elaboració de propostes. Les per-
sones que necessitin més informació o 
aclariments disposen del correu partici-
pacio@vilassardemar.cat. 

INVERSIONS: 
béns inventariables permanents en el 
temps, corresponents a qualsevol àmbit 
de competència municipal. Des de la 
renovació o creació d’un equipament, 
fi ns a la millora d’un espai públic, l’ad-
quisició de mobiliari, la creació d’una 
pàgina web o una app, entre d’altres 
exemples. No podran excedir els 
40.000 € (IVA exclòs).

SERVEIS, PROGRAMES O ACTIVITATS: 
accions que promoguin el desenvolu-
pament social, pel que fa referència 
a aspectes com la sensibilització, la 
formació, la dinamització, etc. Han de 
ser iniciatives concretes, valorables eco-
nòmicament i tenir principi i fi nal, el qual 
no podrà excedir més enllà de 12 mesos 
des de l’inici de l’execució. No podran 
excedir els 10.000 € (IVA exclòs).

QUINES PROPOSTES ES PODEN PRESENTAR?

Les propostes es podran presentar de dues maneres:
A. Per via telemàtica, a través del portal de tràmits online del web municipal 
(omplint instància genèrica i adjuntant formulari específi c).
B. Presencialment, a l’Ofi cina d’Atenció Ciutadana (de dilluns a divendres, de 9 
a 14 h), amb cita prèvia.
Cada persona podrà presentar el nombre de propostes que estimi convenient.

COM PRESENTAR LES PROPOSTES?

QUI POT PRESENTAR PROPOSTES?
- Qualsevol ciutadà o ciutadana, a títol individual.
- Les entitats inscrites al Registre municipal d’entitats de Vilassar de Mar.
- Els centres educatius del municipi.
- Els grups d’interès de Vilassar de Mar que estiguin legalment registrats.
- El Consell d’Infants.
- Qualsevol altre òrgan de participació de Vilassar de Mar legalment reconegut.

QUI NO POT PARTICIPAR?
- Els partits polítics o coalicions electorals.
- Els membres de la Comissió de Pressupostos Participatius amb dret a vot.
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VILASSAR DE MAR S’ADHEREIX AL PACTE D’ALCALDES PEL  
CLIMA I L’ENERGIA SOSTENIBLE

/

Medi ambient <<

El Ple municipal va aprovar el 18 
de març, per unanimitat de tots els 
membres del consistori, l’adhesió de 
Vilassar de Mar al Pacte d’Alcaldes 
pel Clima i l’Energia Sostenible. 
Aquest document permet a totes 
les administracions locals europees 
adherides, l’adopció de mesures 
per afavorir l’estalvi energètic i les 
energies renovables. Els ajuntaments 
signants assumeixen el compromís 
de reduir com a mínim un 40% les 
seves emissions de gasos d’efecte 
hivernacle (GEH) l’any 2030 i 
l’adopció d’un enfocament conjunt 
per a l’aplicació de mesures que 
permetin abordar la mitigació i 
l’adaptació al canvi climàtic.
L’Ajuntament de Vilassar de Mar 
elaborarà el seu Pla d’Acció per 
a l’Energia Sostenible i el Clima 
(PAESC) en el termini màxim de dos 
anys, en el qual s’inclouran totes les 
accions que l’ens local ha de dur 
a terme per superar els objectius 
mediambientals establerts per la UE 
per al 2030.

10 anys de compromís  
contra el canvi climàtic

Des del 2010, l’Ajuntament de Vilas-
sar de Mar estava adherit al Pacte 
d’alcaldes per l’energia sostenible 
local , iniciativa per canalitzar i reco-
nèixer la participació del món local 
en la lluita contra el canvi climàtic, 
en el qual les localitats adquirien el 
compromís de reduir en més d’un 
20% les emissions de gasos amb 

efecte hivernacle l’any 2020. Les 
accions realitzades des d’ aquell 
moment es van centrar principalment 
a millorar l’eficiència energètica dels 
edificis municipals, l’enllumenat pú-
blic i la producció d’energia renova-
ble al municipi. Durant l’elaboració 
del Pla d'Acció d'Energia Sostenible 
(PAES) es va fer un estudi de les 
emissions de CO2 que en l’àmbit de 
l’Ajuntament s’estaven generant l’any 
2009: equipaments, enllumenat 
públic, semàfors i flota de vehicles 
municipal, amb un resultat d’un total 
de 1.070 Tn CO2 eq/any. Entre les 
accions que es van dur a terme per 
reduir-les, el 2012 es va implemen-
tar un sistema immòtic a l’Escola 
Pérez Sala que permetia la gestió 
dels sistemes de calefacció, la mo-
nitorització dels consums energètics 
(aigua, gas i electricitat) i el control 
dels punts de subministrament. Una 
altra acció, el 2013, va ser la substi-
tució de làmpades i equips d’encesa 
de l’enllumenat públic per equips 
electrònics i làmpades HM de darre-
ra generació. Una tercera acció va 
ser la compra d’electricitat verda, 
a partir del 2015, amb la compra 
agregada d’energia elèctrica de 
l’Associació Catalana de Municipis 
(ACM), a la qual està acollit Vilassar 
de Mar. Com a resultat d’aquestes 
accions, l’Ajuntament de Vilassar de 
Mar des de l’adhesió al pacte, fins 
a finals del passat 2020, ha fet una 
reducció d’emissions de CO2 d’un 
64% respecte l’any 2009.
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LLIURATS ELS PREMIS DE LA MOSTRA LITERàRIA MN. PERE RIBOT /

Cultura <<

La Mostra Literària Mn. Pere Ribot va do-
nar a conèixer els seus nous guanyadors 
el passat 21 d’abril en un acte realitzat 
al jardí de la Biblioteca Municipal Ernest 
Lluch, que va comptar amb la participa-
ció institucional de l’alcalde de Vilassar 
de Mar, Damià del Clot, i de la regidora 
de Cultura, Esther López. 
Alcalde i regidora van ser els encarregats 
de lliurar els premis en les diferents ca-
tegories, mentre que La Tropa Teatre va 
fer lectura de fragments dels treballs gua-
nyadors d’aquesta edició. L’aforament de 
l’acte, que va seguir les mesures sanitàri-
es covid-19, es va limitar als premiats i un 
acompanyant.
El premi per als grups A, B i C consta d’un 
lot de llibres per valor de 40 €, 50 € i 60 €, 
 respectivament. Els premiats del grup D 
reben com a premi 200 €. Els del grup E, 
300 €, i els del grup F, 400 €.
Enguany, el certamen ha rebut  un total de 
255 treballs, 51 més que l’any passat en 
una edició marcada per l’esclat de la pan-
dèmia. Per categories, la de 6 a 8 anys i 
la de 9 a 11 anys han estat r les que més 
participació han tingut  amb 55 i 132 
obres, respectivament. 
L'Ajuntament de Vilassar de Mar enviarà 
les obres premiades al municipi que orga-
nitzi la fase comarcal per participar en la 

fase final de la XXXVIII Mostra Literària del 
Maresme. Així mateix, publicarà les obres 
guanyadores en una primera edició.

Llista d'obres i guanyadors/es:
•	Grup A, de 6 a 8 anys:

Prosa: El Halloween misteriós, de Carla 
Viñes Sellarès
Poesia: Les estrelles, de Xavier Navarrete 
Álvarez
•	Grup B, de 9 a 11 anys:

Prosa: Els somnis es poden complir, de 
June López Mira
Poesia: El menú, de Biel Pairés Vargas
•	Grup C, de 12 a 14 anys:

Prosa: Pàgina blanca, d’Inès Sophie Ba-
haud Posso
Poesia: T’estimo, de Jana Serra Fernán-
dez
•	Grup D, de 15 a 18 anys:

Prosa: El reflex d’un mirall, d’Aina Cam-
po Guerra
Poesia: El premi ha quedat desert
•	Grup E, de 19 a 25 anys:

Prosa: Sol, solet, de Joan Simó Rodríguez
Poesia: Marcida, d’Estel Pou Prim
•	Grup F, de 26 anys en endavant:

Prosa: Un mariner enyorat, d’Eulàlia-Sara 
Armengol Abril
Poesia: Paranomàsies, d’Eulàlia Ribera 
Rodergas

Els guanyadors del certamen amb l’alcalde, Damià del Clot, i la regidora de Cultura, Esther López
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/ ACTIVITATS DIVERSES

20 i 24 maig,  
3, 7, 17 i 21 juny
Visita del Reparatruck. Servei gratuït 
que ensenya a reparar petits electrodomès-
tics que ja no funcionen. El dia 20 de maig i 
el 3 i 17 de juny, de 10 a 13 h, i el dia 24 
de maig i el 21 de juny, de 16 a 19 h. Plaça 
Ventura Gassol. (Regidoria de Medi Ambient)

21 maig 
18 h Presentació del llibre Al dellà 
de l’enlloc, de Mònica Miró Vinaixa. 
Presentació a càrrec de Regina de Andrés 
Ferrán. Aforament limitat. Cal inscripció 
prèvia, trucant al tl. 687084914. Jardí de 
la Biblioteca Municipal. (Editorial Trípode)

Del 22 maig a 11 juny
Inscripcions online al Casal d'estiu 
2021 de les AFA de les escoles. Els 
casals es faran del 28 juny al 30 juliol, 
per setmanes, per a infants de P3 a 6è de 
primària. Cercle i Naïfar s’encarreguen de 
la proposta educativa dels casals. Reunions 
telemàtiques de presentació el 25 i 26 
de maig, 19 h. Més informació als webs: 
naifarlleure.es i cercleilleure.es. (AFA de 
les escoles els Alocs, Escola del Mar, Pérez 
Sala i Vaixell Burriac)

23 maig
12 h Escena & Llibres. Darrera actuació 
del cicle amb la música de Delia Quartet i la 
dansa de Maragda i Salvador Induráin. Cal 
reserva prèvia a través de l'app Vilassar de 
Mar. Jardí de la Biblioteca Municipal. (Regi-
doria de Joventut i Biblioteca Municipal)

25 maig
18 h Videoconferència El meu Ver-
daguer, a càrrec d’Anna Maluquer i 
Ferrer, directora de la Fundació Palau de 
Caldes d’Estrac, poeta, rapsoda i guia 
literària. Més informació al web aulavilas-
sardemar.cat. (Aula d’Extensió Universitària 
VdM)

28 maig
16.30 h i a les 18.30 h Dia Interna-
cional d’Acció per a la Salut de les 
Dones. Taller presencial de salut 
sexual: “Les joguines eròtiques”, a 
càrrec d’Elena Crespi, psicòloga, sexòloga 
i terapeuta de parella. Aforament limitat. 
Cal inscripció prèvia al correu promociosa-
lut@vilassardemar.cat. Biblioteca Municipal 
E. Lluch. (Regidoria de Promoció de la 
Salut)

18 h Presentació de llibre: Va de 
vida, de Carme Rovira Ros. Inscripció 
prèvia trucant al tl. 93 759 08 33. Jardí de 
la Biblioteca Municipal. (Llibreria Índex).

31 maig i 2, 9, 14 i 21 juny
De 18 a 19.30 h Curs del Servei 
d'Acollida: Coneixements de la 
societat catalana per a persones 
nouvingudes. Realitat social de 
Catalunya i Vilassar de Mar, dret i deures 
de la ciutadania, tràmits d'estrangeria, 
participació social. Sessions grupals 
telemàtiques. Curs de 16 hores, gratuït 
i amb places limitades. Més informació 
al tl. 672658270. (Servei d'Acollida de 
Vilassar de Mar) 

3 de juny 
18.30 h Xerrada telemàtica de 
l'Espai Família: "Com puc motivar 
el meu fill en els estudis?", a càrrec 
de Carles Ventura, coaching de joves. 
Xerrada dirigida a pares i mares amb fills 
i filles de totes les edats i especialment 
d'ESO, Batxillerat i Cicles. Format virtual 
a través de la plataforma Zoom. Cal 
inscripció prèvia al correu espaifamilia@
vilassardemar.cat. (Ajuntament de Vilassar 
de Mar)

6 juny
10 h Cursa ciclista "Memorial An-
dreu Domènech i Pujol". Sortida des 
de la rotonda de la Piscina Municipal. 
(Club Ciclista Vilassar de Mar)

Agenda d'activitats <<

16



8 juny
18 h Videoconferència "Com es po-
den detectar i combatre les notícies 
falses (fake news)?”, a càrrec d’Ernest 
Abadal Falgueras, professor i investigador 
de la UB. Més informació al web aulavilas-
sardemar.cat. (Aula d’Extensió Universitària 
VdM)

11 juny
18.30 h Lliurament de premis del 
concurs escolar de dibuix del gOvi. 
Acte amb aforament limitat i només amb 
aquelles persones guanyadores del con-
curs. Des del gOvi contactaran amb els 
assistents. Jardí de la Biblioteca Municipal. 
(gOvi).

Del 14 al 29 de juny 
Preinscripció presencial a l'Escola 
Municipal d'Adults per a l'oferta 
formativa del curs 2021-2022. Més 
informació al centre, al web www.cfael-
sametllers.cat o al tl. 937593694. Escola 
Municipal d'Adults. (Regidoria d'Ensenya-
ment) 

15 juny
18 h Videoconferència "Els tresors 
de la Llengua”, a càrrec de Màrius 
Serra i Roig, escriptor, periodista, autor de 
mots encreuats... Més informació al web 
aulavilassardemar.cat. (Aula d’Extensió 
Universitària VdM)

16 juny 
18.30 h Presentació de llibre: La 
insuportable absència del bròquil, 
d’Eulàlia Armengol i presentació a càrrec 
de Teresa Duran i Ana Díaz-Plaja. Drama-
tització de textos, a càrrec de La Tropa 
Teatre. Aforament limitat. Inscripció prèvia 
trucant al tl. 93 759 08 33. Jardí de la 
Biblioteca Municipal. (Llibreria Índex)

18 juny
Presentació de llibre: La bessona 
solitària, d’Elisabet Claveria. Aforament 
limitat. Inscripció prèvia trucant al tl. 93 

759 08 33. Jardí de la Biblioteca Munici-
pal. (Llibreria Índex)

19 juny
12 h En veu alta: Lletres dolces, a 
càrrec del grup d’escriptura “Modistes 
d’històries” de Viladona. Lectura en veu 
alta de textos propis. Aforament limitat. Cal 
inscripció prèvia al c/e: viladona@gmail.
com o al tl. 687694568 (Irene). Jardí de la 
Biblioteca Municipal. (Viladona)

/ EXPOSICIONS 
 
Del 24 maig al 18 juny
Exposició de treballs presentats al 
concurs escolar de dibuix del gOvi, 
amb el tema “VdM contagia solidaritat amb 
els més desfavorits”. Biblioteca Municipal. 
(gOvi)

Fins 13 juny 
Exposició col·lectiva joves de VEDE-
EMA. Espai Cultural Can Bisa. (Regidoria 
de Joventut i Regidoria de Cultura i Festes 
Populars) 

Fins 13 juny 
Emocions en ferro, de l’escultor Enric 
Pla Montferrer. Museu Enric Monjo. (Re-
gidoria de Cultura i Festes Populars) 

Del 18 juny al 29 agost
LX Exposició col·lectiva de VilassART. 
Espai Cultural Can Bisa. (VilassART)

Del 20 juny al 31 juliol
Sant Ramon. Història, recuperació i restau-
ració del llaüt quillat Sant Ramon. Museu 
Municipal Enric Monjo. (Bricbarca)

Exposicions permanents
Enric Monjo, escultor. Museu Municipal 
Enric Monjo. (Regidoria de Cultura i Festes 
Populars)
Història de l’aigua a Vilassar de 
Mar. Museu de la Mina Vella. (Museu de 
la Mina Vella)

Agenda d'activitats <<
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Joventut <<

Una dotzena d’alumnes de 3r i 4t 
d’ESO de l’Institut Pere Ribot han comen-
çat a pintar un mural al pati de l’Escola 
Pérez Sala com a una de les activitats 
incloses dins del programa de 10 hores 
de serveis comunitaris que segueixen els 
instituts de Vilassar de Mar.  
Sota la direcció del tallerista vilassarenc 
Marc Trujillo, encarregat d’acompa-
nyar-los durant tot el procés, els alumnes 
evocaran la natura, la ciència, la coope-
ració, la igualtat de gènere i la diversitat 
en aquesta obra, la finalització de la 
qual està prevista per a finals del mes 
de maig. 
Amb el suport de l’Ajuntament, aquest 
programa de serveis comunitaris va 
començar al curs 2019-20 amb l’ob-
jectiu que els alumnes de 3r i 4t d’ESO 
puguin dedicar aquestes hores a serveis 
o entitats de Vilassar de Mar. Aleshores, 
els alumnes del Pere Ribot van pintar la 
paret del pati de La Bressoleta.

ALUMNES DEL PERE RIBOT COMENCEN A PINTAR UN MURAL  
A L’ESCOLA PÉREZ SALA

/

Després de la bona acollida del curs de 
monitor/a de lleure realitzat per Setma-
na Santa a Can Jorba, la Regidoria de 
Joventut posa en marxa el curs de direc-
tor/a d’activitats d’educació en el lleure 
infantil i juvenil. El curs, impartit per la 
Fundació Pere Tarrés, prepara l’alumnat 
per intervenir en tasques de coordinació 
d’equips en activitats de lleure infantil i 
juvenil; planificar, organitzar, gestionar, 
dinamitzar i avaluar projectes de lleure 
educatiu; i per assumir la creació, el 

control i la dinamització de l’equip de 
monitors i monitores. Un cop superat el 
curs, els participants rebran la titulació 
corresponent emesa per la Direcció 
General de Joventut de la Generalitat 
de Catalunya (DGJ).
El curs s’impartirà del 28 de juny al 29 
d’agost, de forma telemàtica, els di-
marts i dijous de 19 a 21 h i té el preu 
de 250 euros. Les inscripcions es poden 
fer a través d’aquest enllaç: www.pere-
tarres.org/formacio

OBERTES LES INSCRIPCIONS PER AL CURS DE DIRECTOR/A D’ACTIVITATS 
D’EDUCACIÓ EN EL LLEURE INFANTIL I JUVENIL 

/
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Ensenyament <<

De l’1 al 9 de juny. Aquestes són les 
dates triades pel Consell d’Infants de 
Vilassar de Mar per dur a terme la cam-
panya solidària amb la qual recolliran 
diners per contribuir a reduir la pobresa 
i la fam al nostre poble. 
La decisió va ser presa en la trobada 
mensual del mes de maig, després que 
els infants parlessin amb Creu Roja i 
Càritas, les dues entitats que atenen a 
famílies en situació vulnerable a Vilas-
sar de Mar. 
Com ja havien acordat amb ambdues 
entitats en reunions anteriors, bona part 
dels diners que recullin es destinaran 
a la Targeta Moneder, el servei de 
l’Ajuntament que contribueix a que les 
famílies del nostre poble en situació de 
vulnerabilitat puguin comprar els ali-
ments que necessiten.
El Consell, que al maig ja va comptar 
amb la participació dels nous membres 

de 5è de primària de les tres escoles 
que a l’abril encara no havien triat els 
seus nous representats i un total de 42 
infants, va continuar, a més, amb la 
preparació dels vídeos, cartells i guar-
dioles que faran part d’aquesta campa-
nya solidària. 
Els fons que es recaptin amb aquesta 
campanya es lliuraran a les entitats 
socials de Vilassar de Mar el proper 10 
de juny en la festa de cloenda del Con-
sell d’Infants dels curs 2020-21. 

LA CAMPANYA SOLIDàRIA DEL CONSELL D’INFANTS, DE L’1 AL 9 DE JUNY /

Vilassar de Mar està de dol per la mort, 
el passat 8 de maig, de Francesc Xavier 
Ramon i Pera, més conegut per tothom 
com a Xevi Ramon. Personatge il·lustre del 
municipi a qui, al juny del 2016, es va 
atorgar la medalla d'honor de Vilassar de 
Mar pels mèrits i valors en les seves dife-
rents facetes, especialment com a entrena-
dor de futbol base de la UE Vilassar. 
Xevi Ramon va néixer a Vilassar de Mar 
l’any 1931 i, com a jugador de futbol, va 
jugar a diferents equips i a tots els camps 
de futbol que ha tingut Vilassar de Mar. 
De Xevi Ramon també en destaca la seva 

faceta d'escriptor i cronista del poble, de 
tertulià a Vilassar Ràdio i de membre dels 
Amics i Amigues de l'Arxiu Municipal.
Vagi el condol a la seva família i que 
descansi en pau. 

Reunió virtual del Consell d’Infants

Obituari <<

DOL PER LA MORT DE L’IL·LUSTRE XEVI RAMON /
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Comunicació <<

Vilassar de Mar ha estat reconegut no-
vament amb el Segell Infoparticipa, un 
distintiu que atorga el grup de recerca 
Comunicació Sonora, Estratègica i Trans-
parència (ComSET) de la Universitat Au-
tònoma de Barcelona (UAB) com a reco-
neixement a la transparència informativa 
dels webs de les institucions.
El web de l’Ajuntament de Vilassar de 
Mar compleix amb 48 dels 52 indica-
dors que certifiquen la qualitat i la trans-
parència de la comunicació pública lo-
cal, la qual cosa  representa el 92,31% 
de l’assoliment del total dels indicadors. 
Enguany, els indicadors d’avaluació han 
pujat de 48 a 52 i giren al voltant de 
cinc grans temes: qui són els represen-

tants polítics, com gestionen els recursos 
col·lectius, com gestionen els recursos 
econòmics (pressupostos, salaris, con-
tractacions, subvencions...), com infor-
men de la seva gestió i quines eines de 
participació proporcionen.

VILASSAR DE MAR RENOVA EL SEGELL INFOPARTICIPA, GUARDÓ QUE 
RECONEIX LA TRANSPARèNCIA DE LA INFORMACIÓ DEL wEB MUNICIPAL

/

 L’alcalde de Vilassar de Mar, Damià del Clot, recull el 
Segell Infoparticipa d’enguany

Vilassar Ràdio està un altre cop d’enho-
rabona. Després d’haver estat conside-
rada com la segona millor ràdio local 
al 2020 per la Xarxa de Comunicació 
Local, l’Especial Informatiu Coronavirus 
de l’emissora municipal de Vilassar de 
Mar ha estat guardonat amb la menció 
de qualitat als premis que atorga la Rà-
dio Associació de Catalunya. Enquadrat 
dins de l’apartat de Millor Programa de 
Ràdio Local 2020, el guardó és un re-
coneixement a la programació especial 
dedicada al coronavirus que els serveis 
informatius van fer del març al juny de 
l’any passat. 
Aleshores, els professionals de Vilassar 
Ràdio van realitzar i emetre aquest es-
pai, de dilluns a divendres, des de les 
seves llars. Un any després, la Ràdio As-

L’ESPECIAL INFORMATIU CORONAVIRUS DE VILASSAR RàDIO, RECONEGUT 
AMB LA MENCIÓ DE QUALITAT ALS PREMIS DE LA RàDIO 2020 

/

sociació de Catalunya reconeix la gran 
tasca feta per l’equip format per Jaume 
Cabot, Robert Maza, Joan Escofet, Cris-
tina Lancho i Xavi Puig, i el premia “per 
informar puntualment de la situació local 
durant els tres mesos del confinament 
total amb el sobreesforç del trasllat físic 
dels mitjans analògics de l’emissora a 
casa dels locutors i del tècnic”.

 L’equip de Vilassar Ràdio
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L’OMIC <<

/
Està previst que el dia 1 de juny entri 
en vigor la nova estructura tarifària. És 
un canvi regulat per llei, al qual s’han 
d’adaptar totes les comercialitzadores. 
Degut a la importància d’aquest canvi 
i a l’extensa repercussió en la factura 
de l’electricitat, l’OMIC dedicarà dues 
publicacions a aquest tema. Comencem 
la sèrie.
Per als contractes de fins a 15 kW, ma-
joritàriament domèstics i algunes petites 
empreses i locals comercials, hi haurà 
com a única opció la tarifa 2.0TD, que 
tindrà tres períodes horaris amb tres 
preus diferents, segons el moment del 
dia en què s’utilitzi l’energia, durant tot 
l’any.  
Període punta (P1): de 10 a 14 h i de 
18 a 22 h. És el període d’energia més 
cara. 
Període pla (P2): de 8 a 10 h, de 14 a 
18 h i de 22 a 24 h. Durant aquest perí-
ode, l’energia no serà tan econòmica 
com en el període vall ni tan cara com 
en el període punta. 
Període vall (P3): de 24 a 8h del matí. 
És el període d’energia més econòmi-
ca i també inclou els caps de setmana 
(dissabtes i diumenges) i festius d’àmbit 
estatal. 
El fet que hi hagi diferents períodes per-
metrà adaptar els usos d’electricitat, així 
com fer-los a les franges més econòmi-

ques, com ja passava amb la tarifa amb 
discriminació horària. Amb aquest canvi 
desapareixeran les actuals tarifes i tots 
els contractes passaran automàticament 
a la nova tarifa 2.0TD.
A banda dels períodes horaris d’ener-
gia, aquesta nova tarifa donarà la 
possibilitat de contractar (i pagar) una 
potència diferent durant unes hores: de 
mitjanit a les 8 h del matí i els caps de 
setmana i festius. Aquestes hores coin-
cideixen amb les hores del període vall 
d’energia i permetran, per exemple, 
que les persones que tinguin un aparell 
que requereixi molta potència i pugui 
utilitzar l’energia a qualsevol hora, com 
ara un acumulador d’aigua calenta 
o un cotxe elèctric, puguin contractar 
una potència superior a les nits i caps 
de setmana i carregar-los aleshores. 
D’aquesta manera, s’estalviaran haver 
de contractar (i pagar) una potència 
superior durant tot el dia. 
Els dos períodes de potència seran: 
període punta-pla (P1-P2): de 8 h a 24 
h (en dies laborables). Durant aquest 
període, el preu serà de 31,949 euros/
kW de potència l’any (sense impostos). 
Període vall (P3): de 00 a 8 h del matí, 
i tots els caps de setmana i festius esta-
tals. Durant aquest període, el preu serà 
de 2,701 euros/kW de potència l’any 
(sense impostos). 

Escola Nàutica (c/ Santa Eulàlia, 40)
Horaris: dilluns i dimecres de 17 a 18.30 h i dijous de 10.30 a 12 h
Per demanar hora: Tel. 93 754 05 00 (Cal demanar cita prèvia)
omic219@vilassardemar.cat

CANVIS IMPORTANTS EN LA FACTURA DE L’ELECTRICITAT (I)
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L'entitat escriu <<

/ CLUB CICLISTA VILASSAR DE MAR

El Club Ciclista Vilassar de Mar és  una 
entitat de caràcter social amb gairebé 
40 anys d’història. El club, fundat l’any 
1983 i afiliat des de llavors  a la Fede-
ració Catalana de Ciclisme, té com a 
únic objectiu el foment i la pràctica de 
l’esport al poble.
Malgrat haver estat un club molt actiu 
durant bona part de la seva història, 
gaudir d’una gran capacitat de mobilit-
zació i, a més, poder presumir de ser el 
primer club ciclista del poble, la manca 
de relleu generacional al capdavant de 
la institució ha provocat que els darrers 
anys l’entitat no hagi estat tan activa 
com es desitjaria. Actualment, una nova 
Junta Directiva rejovenida, amb el su-
port dels socis i d’empreses del poble 
com Conserves Dani, Transports Serra, 
Instal·lacions Itchart, Cara al vent, 
Carns Boher, El Corriol, Carnisseria 
Can Roca i el mateix Ajuntament, està 
treballant per compartir la passió pel 
ciclisme amb tots els vilassarencs i vilas-
sarenques.
Entre les activitats que organitzem des 
del C.C. Vilassar de Mar, en desta-
quem dues. La primera  és la sortida 
setmanal per a socis amb bicicleta de 
carretera i BTT que té com a punt de 
partida el camp de futbol cada diumen-
ge a les 08.30 hores. 

La segona i més important és el Memori-
al Andreu Domènech i Pujol, una cursa 
de ciclisme de carretera per a dones  i 
veterans (màster 40, 50 i 60) amb un 
total de 73 quilòmetres que transcorre 
entre el Maresme i el Vallès. L'edició 
d'enguany és realitzarà diumenge 6 de 
juny a les 10h, amb sortida davant de 
la piscina municipal de Vilassar de Mar.
Actualment, som vora de 40 apassio-
nats per la bicicleta i volem compartir la 
passió pel ciclisme amb tots vosaltres. 
Així doncs, animem a tothom a partici-
par en el nostre club, fer-se’n soci i fer 
pinya per fer del ciclisme un estil de 
vida al poble.
Si vols fer-te’n soci o tramitar la teva lli-
cència federativa, posa’t en contacte amb 
nosaltres enviant un correu electrònic.

CONTACTE:
Apartat de Correus, 3, 08340 Vilassar de Mar
ccvilassardemar@gmail.com
Instagram: @c.c.vilassardemar1983
Facebook: @ccvilassardemar 

Grup del Club Clicista Vilassar de Mar
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Igualtat <<

/ DOBLE AGRESSIÓ MASCLISTA CONTRA EL MURAL DEL 25N,  
QUE RECORDEM EN EL SEU ESTAT ORIGINAL PER CONTINUAR LLUITANT 
CONTRA LA VIOLèNCIA ENVERS LES DONES  

El mural contra la violència masclista de 
l’avinguda Escultor Monjo ha estat víc-
tima d’una doble agressió masclista en 
l’últim mes, fet que evidencia el profund 
arrelament que l’odi envers les dones té 
encara entre les persones amb creences 
més retrògrades de la societat. 
L’Ajuntament condemna aquestes noves 
agressions, així com els reiterats actes de 
violència contra la dona, i convida a la 
ciutadania a recordar el mural tal i com 
el va concebre i pintar la Marta Bellvehí 
el novembre de 2019 per continuar com-
batent aquesta xacra. 

En el seu estat original, el mural del 
25N, Dia Internacional de l’Eliminació 
de la Violència contra la Dona, mostrava 
dones lliures de decidir, actuar i sentir. 
Així és com la majoria volem que visquin 
les dones a Vilassar de Mar i arreu per-
què, tal i com recordava el mural, “les 
nostres vides són nostres” i cap agressió 
masclista ens podrà arrabassar aquest 
dret. 
Des de l’autocura i la sororitat, a Vilassar 
de Mar continuarem treballant contra el 
masclisme i per vèncer a aquells que no 
ens volen lliures.

/ EL 19 DE JUNY, S’ACTIVA EL SERVEI DE SOCORRISME A LES PLATGES  
DE VILASSAR DE MAR

El servei de socorrisme i vigilància a 
les platges de Vilassar de Mar entrarà 
en funcionament el dissabte 19 de 
juny. Estarà actiu fins al 12 de setem-
bre, en el següent horari: de dilluns 
a divendres de 10.30 a 18.30 h i els 
caps de setmana i festius de 10 a 19 h.
L’empresa Proactiva es farà càrrec un 
any més del servei de socorrisme per 
proporcionar seguretat i assistència als 
banyistes, oferir assistència al bany 

a persones amb diversitat funcional 
seguint el protocol anticovid, i fer re-
comanacions als usuaris de la platja 
perquè no prenguin mal. L’empresa, 
cada dia a l’inici del servei, donarà 
informació a través del web munici-
pal i de l’app Vilassar de Mar sobre 
l’estat de les platges amb la bandera 
que hi oneja, l’estat de la mar, la tem-
peratura de l’aigua i la temperatura 
ambient. 
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Sessió plenària <<

La sessió plenària ordinària del dijous 
22 d’abril, celebrada de forma telemàti-
ca, va aprovar l’obligació de pagament 
de les factures d’Urbaser del primer 
trimestre de l’any, així com la modifica-
ció del contracte de serveis de neteja i 
manteniment d’edificis municipals amb 
l’empresa de capital mixt SUVISA, per 
augmentar les hores de neteja deriva-
des de la situació de la pandèmia i de 
noves dotacions d’equipaments.

El Ple va començar amb l’aprovació de 
l’acta de la sessió plenària del 18 de 
març, que es va aprovar per unanimitat.

A continuació, en el segon punt, va 
prendre possessió del càrrec de regido-
ra del grup municipal Babord, Tamara 
Mateos Hippchen, en substitució del 
regidor Yabel Pérez Moreno.

En el punt tercer, es va donar compte 
del compliment de remetre informa-
ció sobre els plans pressupostaris a 
mitjà termini (2022-2024). Segons va 
explicar el regidor d’Hisenda, Josep 
Solé, aquest punt serveix per a prendre 
coneixement de l’informe emès per 
Intervenció. Es tracta d’un informe que 
parteix del pressupost del 2021, fa una 
previsió de capacitat de finançament 
i d’endeutament de final del 2021, 
també annexa el pla de viabilitat que 
va aprovar la Diputació, que ha deixat 
de tenir vigència per l’anul·lació de la 
regla de la despesa i finalment, fa una 
possible estimació a tres anys vista del 
que podria ser el pressupost aproximat 
de l’Ajuntament. 

En el quart punt, es va donar compte de 
l’informe resum anual de l’Ajuntament 
de Vilassar de Mar dels resultats del 

CRÒNICA DEL PLE DEL 22 D’ABRIL DE 2021 /

control intern, que s’estableix a l’article 
213 del text refós de la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals, de l’exercici 
2020, realitzat per part de la Interven-
ció de l’Ajuntament.  

En el cinquè punt, es va donar compte 
dels informes de control financer defini-
tius realitzats durant l’exercici 2020 per 
part de la Intervenció de l’Ajuntament.

En el sisè punt, es va donar compte de 
l’informe anual emès per la Intervenció 
de l’Ajuntament, relatiu a les resolucions 
adoptades pel president de l’entitat local 
contràries a les objeccions efectuades o 
a l’opinió de la Intervenció general de la 
Generalitat de Catalunya, de les princi-
pals anomalies en matèria d’ingressos, 
dels informes d’omissió de la funció 
interventora i dels resultats del control 
dels comptes a justificar i de les bestre-
tes de caixa fixa, de l’exercici 2020. En 
aquest punt, el regidor d’Hisenda va 
destacar sobretot les factures d’Urbaser, 
que superaven els 100.000 euros. 

A la part resolutiva, en el setè punt, es 
va aprovar, amb els vots a favor del go-
vern d’ERC-Gent per VdM, l’abstenció 
de Cs, PSC, Babord i els vots en contra 
de Junts, la continuïtat del procediment 
per autoritzar, disposar i reconèixer 
l’obligació de pagament de les factures 
d’Urbaser. Es tracta d’un grup de sis 
factures del 1r trimestre del 2021, que 
en total pugen a 668.023 euros i que 
corresponen a prestacions que l’em-
presa de recollida de residus i neteja 
viària ha realitzat. En no estar vigent 
el contracte amb la concessionària, ha 
de ser el Ple qui ha d’aprovar aquestes 
factures.
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Sessió plenària <<

Des de Cs, el seu portaveu Juan Díaz, 
va criticar que es tracta d’una situació 
repetitiva, fruit d’un contracte que ha 
caducat, que es va prorrogar, que va 
tornar a vèncer i que segueix sense 
licitar-se. “Volem que el govern es 
comprometi a un termini per licitar el 
contracte”. 

Des del PSC, Quico Zamora va afirmar 
que no s’està treballant amb la diligència 
i eficiència necessària per portar enda-
vant el contracte. “Les factures s’han de 
pagar, però farem abstenció com a pro-
testa pel funcionament d’aquesta àrea de 
l’Ajuntament i pel procés de renovació 
d’aquest contracte”, va concloure.

Babord, a través d’Elena López, també 
va recordar que fa més d’un any que no 
hi ha contracte vigent i que els treballs 
per a l’adjudicació d’aquest contracte 
estan “encallats”. Creuen que l’elabora-
ció d’una ordre de continuïtat del servei 
que doni seguretat jurídica i que fixi les 
condicions mínimes de la prestació del 
servei durant aquest període transitori 
fins a l’adjudicació del nou contracte 
s’ha fet d’una manera que no compleix 
amb els objectius que es pretenia. 
També van demanar un informe tècnic 
més acurat que expliqui quins elements 
permeten valorar que el servei s’està 
complint i amb preus adequats. “En-
tenem que per responsabilitat hem de 
facilitar que s’aprovin aquestes factures, 
però demanem que de cara al futur els 
informes millorin”. 

Des de Junts, el regidor Javier Martín va 
afirmar que el primer responsable d’ar-
ribar a aquesta situació és el govern, 
perquè no ha estat capaç d’admetre 

que es va equivocar. Igual que Babord, 
van demanar més aclariments en els 
informes tècnics per valorar que les 
factures corresponen als serveis que es 
realitzen. “Votarem en contra, igual que 
vam fer l’última vegada”.

Des d’ERC-Gent per VdM es va votar 
a favor i el regidor d’Hisenda, Josep 
Solé, va dir que parlarien amb els tèc-
nics per intentar millorar els informes.

El punt vuitè, relatiu a l’ordre de con-
tinuació de la prestació del servei de 
recollida de residus i neteja viària per 
part de l’empresa Urbaser, no es va 
tractar ja que el govern el va retirar de 
l’ordre del dia. 

Pel que fa al novè punt, amb els vots 
a favor d’ERC-Gent per VdM, Cs, 
l’abstenció de Babord i de Junts per 
Catalunya i els vots en contra del 
PSC, es va aprovar la modificació 
del contracte de serveis de neteja i 
manteniment d’edificis municipals 
formalitzat amb l’empresa de capital 
mixt SUVISA. La modificació, segons 
va explicar el regidor d’Hisenda, és 
per ampliar hores de neteja generades 
per la covid-19 en els edificis públics, 
ampliar hores estructurals de neteja, 
que es mantindran en el temps, a La 
Bressoleta de Montevideo, les quals les 
assumirà l’Ajuntament i no el Patronat 
d’Escoles Bressol, i ampliar hores 
estructurals de neteja a la nova sala 
Mn. Galbany, pendent d’inaugurar.

Des de Cs, tot i votar a favor, van 
demanar al govern, que no es limiti a 
controlar la quantitat d’hores sinó que, 
a més, faci un esforç per controlar la 
qualitat del servei.
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Des del PSC es va qüestionar el con-
tracte amb SUVISA. “L’Ajuntament hi 
participa amb un 30% i no coneixem 
res de la seva dinàmica interna, ni la 
seva política de contractació”, va afir-
mar el regidor Quico Zamora. Els soci-
alistes van demanar crear una comissió 
de seguiment per tenir informació de 
l’empresa i es van mostrar contraris a 
cap modificació del contracte. 

Des de Babord van explicar que ente-
nien que l’augment d’hores de neteja 
eren necessàries, ja sigui per garantir 
les mesures covid o per ampliació 
d’equipaments, però igual que el PSC, 
també van qüestionar l’empresa que ho 
fa. Van condicionar el seu vot d’absten-
ció crítica a tres temes: que es faci una 
auditoria amb data de realització, que 
després es facin públics els resultats i 
poder tenir accés a les actes del consell 
d’administració de SUVISA, unes con-
dicions a les quals el govern, per trans-
parència, no va tenir cap problema a 
acceptar.

Des de Junts van explicar que hi havia 
coses que no els encaixaven en aques-
ta ampliació d’hores. Segons la regido-
ra Laura Martínez, hi ha equipaments 
tancats per la covid i hores de neteja 
que es podrien compensar. També es 
va mostrar en desacord, perquè s’esta-
ven imputant les despeses de neteja de 
La Bressoleta de Montevideo d’aquest 
contracte a l’Ajuntament i no al Patro-
nat d’Escoles Bressol. “Se'ns ha presen-
tat un conveni entre l’Ajuntament i el 
Patronat d’Escoles Bressol, però creiem 
que això és disfressar els números de 
l’escola bressol. L’Ajuntament hauria 
d’apujar l’aportació que fa al Patronat 
d’Escoles Bressol per no fer-nos trampes 
al solitari”, va concloure. Junts va eme-

tre un vot d’abstenció entenent que cal 
reforçar la neteja d’alguns equipaments 
per la situació de covid i que hi puguin 
haver equipaments nous, però també 
van demanar conèixer el percentatge 
exacte d’augment del contracte.

En relació al desè punt, la moció, no 
resolutiva, presentada pel grup munici-
pal del PSC per a la revisió i actualitza-
ció del Pla d’Accessibilitat Municipal es 
va retirar de l’ordre del dia. El PSC la 
va retirar perquè aquests dies se’ls ha 
informat que la Diputació va entregar 
un Pla d’accessibilitat a l’Ajuntament 
el 2017 i que ara des de l’Ajuntament 
s’ha demanat una actualització. 

Seguidament, el portaveu socialista 
Quico Zamora va realitzar una queixa 
sobre el contingut dels punts de l’ordre 
del dia. Al Ple del mes passat, el PSC 
va presentar una moció d’urgència i la 
urgència es va desestimar. Segons el 
ROM, quan es presenta una moció per 
urgència i es desestima aquesta urgèn-
cia, la moció es presentarà necessària-
ment al ple següent d’ofici, però aquest 
ple no ho havia tingut en compte . 
L’alcalde va disculpar-se perquè aques-
ta possibilitat mai s’havia donat en un 
ple i la moció no havia quedat incor-
porada. Davant la petició de la resta 
de grups per preparar-se la moció, el 
mateix PSC va decidir que es presentés 
i quedés incorporada en el següent ple.

A continuació, es va donar compte 
dels decrets de l’alcaldia, des del núm. 
738/2021 al 1050/2021.

L’últim punt de la plenària va ser el de 
precs i preguntes per part de l’oposició.

Sessió plenària <<
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Existeixen diferents formes per tal de po-
tenciar els pressupostos participatius, per 
exemple, des de dinamitzacions i formacions 
a la ciutadania, augment de la partida pres-
supostària, implicació de tots els òrgans de 
participació ciutadana, etc. Podríem fer tot un 
article sobre les diferents accions per tal de 
potenciar-los, però des d’ERC i Gent per Vi-
lassar de Mar, volem en aquest article, posar 
en valor tota la feina que ha fet i que està 
fent la Comissió de Pressupostos Participatius.
La Comissió de Pressupostos Participatius és 
una comissió de composició mixta i paritària, 
és a dir, formada per ciutadans i pels grups 
municipals amb representació a l’Ajuntament. 
Els ciutadans s’escullen cada dos anys d’un 
registre de ciutadania interessada a parti-
cipar en els pressupostos participatius i la 
forma de treballar és el debat, i les decisions 
es prenen sempre per consens. 
Arran de la convocatòria de les votacions 
passades dels pressupostos participatius, la 
Comissió va posar sobre la taula que s’havia 
de tenir un debat intern per mirar de trobar la 
manera d’augmentar la participació i de com 
fer més atractives les propostes presentades. 
En aquest sentit, la Comissió va acordar que 

durant aquest any 2021 realitzaria un debat 
de fons per mirar d’aconseguir la millor ma-
nera de fer més participatius els pressupostos. 
És per això que actualment s’està treballant 
per aportar coneixements de diferents mane-
res de fer d’altres llocs, mitjançant xerrades 
amb experts del món de la participació. Dels 
debats de la Comissió ha sorgit la necessitat 
d’aprendre d’altres llocs, maneres i fórmules 
d’èxit per tal de valorar si en un futur es 
poden implantar als nostres pressupostos 
participatius. 
Fruit d’aquests debats realitzats a la convo-
catòria d’enguany, ja s’han introduït petites 
modifi cacions que estem segurs que ajudaran 
a apropar i motivar  la ciutadania a la pre-
sentació de propostes a la propera convoca-
tòria dels pressupostos participatius 2021. 

Tal i com s’ha dit a l’inici de l’article, des 
d’ERC i Gent per Vilassar de Mar volem 
posar en valor tota la feina realitzada per la 
Comissió de Pressupostos Participatius tant en 
la manera de treballar, els debats realitzats, 
les decisions preses, i el temps dedicat a mi-
llorar any rere any les convocatòries.

Espai de periodicitat bimestral Els grups municipals opinen en aquesta publicació sobre un tema lliure 
i al web municipal sobre un tema comú triat de forma rotatòria.
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Maig 2021. S’aproxima el bon temps, i sota 
les restriccions de la pandèmia, els vilassa-
rencs i vilassarenques hem de poder gaudir 
del millor espai natural que tenim al nostre 
abast: el passeig marítim i la platja. Un lloc de 
passeig, d’esport, d’esbarjo, de gaudir d’allò 
que tenim tan a prop i a la vegada sembla tan 
llunyà, perquè tot i que aquest espai hauria 
i ha de ser una zona plena de vida els 365 
dies de l'any, veiem com el govern d’ERC no 
inverteix els recursos necessaris per gaudir-ne 
amb les condicions que ens mereixem.
Arran de la pandèmia, es recomana que 
la pràctica esportiva es dugui a terme de 
manera preferent, en espais oberts. Vilassar 
de Mar compta amb un espai privilegiat: la 
platja, però una any més, el govern municipal 
d’ERC no posa els mitjans suficients perquè 
se’n pugui gaudir al 100x100. Som  a maig i 
continuem sense dutxes. En alguns punts estan 
posades, però no funcionen, en d’altres, direc-
tament les han tretes. Molts vilassarencs i vilas-
sarenques practiquen esports aquàtics durant 
tot l’any: natació, paddle surf, surf, etc. 
Les mancances són innombrables: tenim un 
tram de passeig sense enllumenar; només 
disposem de lavabos tres mesos a l'any; s’han 
retirat papereres i, les que tenim, es troben 
sempre desbordades; s’ha realitzat “la mag-

nífica obra” de substituir els espais verds del 
passeig per formigó, justificant-se  que era una 
obra amb caràcter mediambiental, i el pitjor 
de tot, el govern d'ERC planteja aquest espai 
com a vital només durant 2 mesos l'any. En 
resum: hem de viure d'esquena al mar malgrat 
tenir-lo de cara.
El govern va deixar de banda les guinguetes 
durant la pandèmia, sense resposta als seus 
problemes. Ara ens trobem que al mes de 
maig s’adjudiquen els nous contractes, tot i 
sabent que el plec de condicions marcava que 
des del dia 1 d’abril ja es podrien muntar. És 
a dir, els adjudicataris perdran més d’un mes 
de contracte per no haver fet el Govern, les 
coses a temps, tot i saber-ho des de fa quatre 
anys. Una dada més que posa de manifest 
que el govern d’ERC treballa tard i malament.
Des de Junts per Vilassar considerem aquest 
espai de vital importància i considerem pri-
oritari mantenir-lo viu els 365 dies de l'any. 
Les vilassarenques i els vilassarencs el volem 
gaudir cuidat, mantingut i a punt més enllà de 
la temporada d'estiu. Ens preocupa i molt, la 
deixadesa amb què ERC ha portat la gestió 
del passeig marítim i de la platja, després 
de 6 anys de govern en els quals les accions 
vinculades amb aquest entorn han estat nul·les.

/ VIURE D’ESQUENA AL MAR
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El passat 15 d'abril el govern municipal va 
treure a licitació l'adjudicació per a l'explo-
tació de les guinguetes de Vilassar de Mar 
durant les temporades 2021 a 2024. Hem 
constatat que l'únic criteri d'adjudicació que 
es tindrà en compte és l'econòmic, és a dir, 
s'adjudicarà l'explotació de les guinguetes a 
les ofertes econòmiques més elevades sense 
tenir en compte criteris socials, mediambi-
entals, l'experiència prèvia o les caracterís-
tiques tècniques. Per aquest motiu, en data 
26/04/2021 el grup municipal Babord vam 
presentar un recurs potestatiu de reposició per 
demanar la inclusió d'aquests criteris. Hem 
demanat que si no s'inclouen aquests criteris, 
es limiti la licitació a la temporada 2021 i que 
es prepari un plec de clàusules administratives 
decent de cara a les pròximes temporades.
No podem permetre que l'explotació de les 
guinguetes al nostre poble esdevingui una 
simple subhasta que s'adjudiqui al millor 
postor. A més, és especialment significatiu 
i preocupant que no es tinguin en compte  
criteris mediambientals en aquesta licitació 
considerant que la regidoria que la impulsa 
és la de Medi Ambient i que el seu regidor, 
el senyor Joan Roca, presideix la Mesa de 
Contractació. Exigim al govern municipal, i en 
especial al regidor de Medi Ambient, la imme-
diata rectificació de la subhasta proposada. 
Com a servidors públics hem de garantir que 
les llicències de les guinguetes s'adjudiquin a 
aquelles propostes que ofereixin el millor ser-
vei i no a aquelles que simplement presentin 

l'oferta econòmica més elevada. Una bona 
gestió és aquella que té clares quines línies 
polítiques seguir i que utilitza tots els meca-
nismes al seu abast per dur-les a terme. Dis-
sortadament, aquesta licitació és un exemple 
més de la manca de voluntat per gestionar i 
impulsar canvis de l'actual govern municipal.
Entenem que els criteris relacionats amb la 
qualitat haurien de representar almenys un 
51% de la puntuació total a assignar en 
la licitació. En conseqüència, proposem la 
inclusió de criteris d'adjudicació socials i 
mediambientals que tinguin en compte, entre 
d'altres: el projecte, la incorporació d'aliments 
de producció local, de temporada i ecològica, 
la qualitat gastronòmica, l'adaptació a dietes 
específiques (vegana, apta per a celíacs), la 
proposta d'activitats que puguin aportar un 
valor afegit al poble, millores mediambientals 
i de gestió de residus o mesures en l'àmbit de 
la contractació.
Recordem que l'actual govern, en sessió ple-
nària de febrer de 2017, es va comprometre 
a incloure criteris socials i mediambientals en 
la contractació pública, tal com s'instava en la 
moció presentada per VdM sí que pot, apro-
vada per unanimitat.
El nostre poble necessita lideratge, propostes 
transformadores, polítiques valentes i una 
direcció clara i no pas més licitacions vergo-
nyants com la que s'ha presentat. Encara som 
a temps de revertir la situació si s'accepten 
les al·legacions que Babord hem presentat. 
Posem-nos a treballar.

/ BABORD RECORRE LA LICITACIÓ DE LES GUINGUETES DE LA PLATJA PER 
INCLOURE-HI CRITERIS SOCIALS, AMBIENTALS I ALIMENTARIS
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La Comissió Europea ha fi xat uns objectius 
ambiciosos i exigents, marcats a la Directiva UE 
2018/851 del Parlament Europeu i del Consell 
de 30 de maig de 2018, per a la gestió dels 
residus municipals. En aquest context, el Pro-
grama general de prevenció i gestió de residus 
i recursos de Catalunya (PRECAT20) fa seus 
aquests objectius i fi xa costos molt elevats per 
incineració i abocador.
Per tant, és important avançar a responsabi-
litzar-nos dels nostres residus i que la “taxa” 
a pagar incentivi la responsabilitat. El nostre 
índex de recollida no és dolent segons la mit-
jana de la comarca. Probablement, que sigui 
relativament bo, és mèrit de l’esforç en sensibi-
lització ambiental que va representar en el seu 
moment el Porta a Porta (PAP), que va marcar 
un punt d’infl exió millorant aquest índex. El PAP, 
impulsat per un govern de PSC i ERC, va ser 
pioner en aquest tema que actualment tothom 
(EU, Espanya i Catalunya) creu que és l’ade-
quat. Creiem que no és bo que aquest índex no 
hagi variat signifi cativament en els últims anys 
com tampoc va ser-ho el trencament amb el 
PAP. Hagués estat millor aprofi tar la feina feta i 
revisar-ne la continuïtat, ajustant disfuncions.
Aquesta és també ara la nostra postura en la 
Comissió d’estudi del nou contracte,  feta a 
deshora i amb poca ambició. Cal establir un 
sistema de recollida que ens permeti assolir 
les quotes de reciclatge establertes per la UE, 
amb un contracte que permeti adaptacions 

des d’una fase inicial d’identifi cació per mitjà 
de contenidors tancats per fraccions fi ns a la 
implantació de la recollia porta a porta per 
zones, si l’experiència ens mostra que és el 
sistema més efi caç.  
El contracte de “la brossa” és el més important 
del pressupost municipal i una bona política 
de residus pot alliberar recursos cap a altres 
necessitats del municipi com endegar una 
política de transició energètica, en la línia de 
l’acord del Consell Comarcal del Maresme 
que va veure la llum el 26 de març, Dia Mun-
dial del Clima i Adaptació al Canvi Climàtic. 
Una mesura per treballar de manera conjunta 
des del territori contra el canvi climàtic, que ens 
obliga a repensar de dalt a baix el model actu-
al de desenvolupament.
 A la vegada, seria el moment adequat per 
començar a parlar del canvi de paradigma, 
de residu a recurs. En el nou camí que la UE 
marca per a l’Economia Circular (EC), tot 
“residu” és un recurs a aprofi tar dins d’un 
cercle “virtuós” que estalvia consum energètic 
i matèries primeres, que introduïts en proximi-
tat (km zero), enforteixen les economies locals 
i ajuden a fi xar la gent al territori.
En aquest sentit, començar a fer un estudi de 
fl uxos de matèries primeres i energia en el 
nostre polígon industrial i en la zona agrícola, 
seria un primer compromís per avançar cap a 
l’Economia Circular.

LA GESTIÓ DELS RESIDUS /
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“El Presupuesto participativo es un proceso 
de intervención directa, permanente, volun-
taria y universal mediante el cual la ciudada-
nía, juntamente con las autoridades, delibera 
y decide la asignación de recursos públicos” 
(Martínez, C. y Arena, E.- UNICEF).
Destinar una parte del presupuesto del muni-
cipio a llevar a cabo inversiones propuestas 
y decididas por la población, a través del 
voto, atendiendo al interés que suscitan los 
proyectos presentados es un ejercicio directo 
de democracia y es una manera de devolver 
el protagonismo a la ciudadanía en la ges-
tión de sus impuestos.
Sin embargo, los presupuestos participativos 
pierden sentido si se utilizan para llevar a 
cabo inversiones que preceptivamente debe-
ría realizar el gobierno en aras de la adecua-
da gestión de los servicios e infraestructuras 
del pueblo y con ello, también, pierden inte-
rés entre la población.
Los presupuestos participativos necesitan 
disponer de su propio protagonismo y para 
ello el Ayuntamiento ha de proporcionar un 
marco de referencia que sea un catalizador 
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de ideas para que desde la ciudadanía se 
generen proyectos innovadores y transforma-
dores de nuestro pueblo desde perspectivas 
medioambientales y de sostenibilidad, edu-
cativas, de movilidad, tecnológicas, cultura-
les o deportivas, entre otras, estableciendo 
líneas de desarrollo de los proyectos en las 
distintas áreas con condiciones o requisitos 
específicos en cada una de ellas.
Creer en los presupuestos participativos es 
creer que el dinero destinado a ellos será 
bien invertido. Por lo tanto, si aspiramos a 
que se desarrollen proyectos de calidad, 
aumentar su dotación presupuestaria no 
debería ser un inconveniente. 
Impulsar los presupuestos participativos fue 
una buena decisión en su día, pero el impul-
so no basta. Este instrumento de inversión y 
transformación debe ser dotado de mecanis-
mos de gestión que propicien, por un lado, 
proyectos de calidad y, por otro, una mayor 
y más representativa participación. Mientras 
tanto, seguirán siendo una asignatura pen-
diente.

PRESUPUESTOS PARTICIPATIVOS, UNA ASIGNATURA PENDIENTE/
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